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Professor Yip is the Chair Professor (Population Health) at the Department of Social Work and Social 

Administration, Associate Dean (Knowledge Exchange and Development) at the Faculty of Social 

Sciences, and the Director of the University’s HKJC Centre for Suicide Research and Prevention. He 

is the principal investigator of the following: OPENUP – a 24 hour online emotional support project, 

a community-based suicide prevention project for the Wong Tai Sin District, poverty alleviation 

programs, and the Quality Thematic Network on developing mental wellness for schools in Hong Kong 

etc.  He is interested in identifying and developing good practices for promoting wellbeing in the 

community. His monograph is on ‘Understanding Poverty in Hong Kong’, which has won the 11th 

Hong Kong Book Prize held. He is serving as the Chair of the Research Committee of the Family 

Planning Association of Hong Kong (2012-present), and was the interim chair of the ESEAOR of the 

International Planned Parenthood Federation (2017-2018), the Secretary General of Asian Population 

Association (2014-2017), the chairman of the committee of preventing students’ suicide (2016), a 

member of the Steering Committee on Population Policy (2012-2013), a vice-president of the 

International Association of Suicide Prevention (2009-2013), and an associate member of the Central 

Policy Unit of the Hong Kong SAR Government (2014-2016). He has received various awards and 

recognitions, including the Rehabilitation International Centennial Award  for significant contribution 

in 2023; Hong Kong Spirit Award by the South China Morning Post and Sino Group in 2021, the 

Humanities and Social Sciences Prestigious Fellowship in 2020, Australia-China Alumni Award 

(Research) in 2019, a Medal of Honor from the Hong Kong SAR Government in 2017, the Stengel 

Research award in 2012, an outstanding supervisor and researcher of the University of Hong Kong in 

2009, 2011 and 2017 respectively, and a distinguished alumni of La Trobe University in 2008. He has 

published more than 500 research papers relating to population health and suicide prevention. His 

Chinese books include "Understanding Poverty in Hong Kong (Third Edition)", "Be with You: 

Learning from Suicide Notes", and "Understanding Poverty in Hong Kong (Revised Edition)". 

 

葉兆輝教授，現任香港大學社會工作及社會行政學系人口健康講座教授、香港大學社會科學

學院副院長（知識交流及發展），以及香港大學香港賽馬會防止自殺研究中心總監。他作為

首席調查研究員的項目分別有賽馬會青少年情緒健康網上支援平台（又名「Open 噏」）、黃

大仙賽馬會耆樂「友」心社區計劃、貧窮人口研究，以及《共建卓悅校園》主題網絡計劃等。

他致力推動和研發香港精神健康的良好實踐標準。他的著作之一，《香港貧窮問題真相（增

訂版）》於 2018 年榮獲第十一屆香港書獎。他的公務包括香港家庭計劃指導會研究委員會主

席（2012 至今）、國際計劃生育聯合會東南亞及大洋洲區（ESEAOR）代理主席（2017-

2018）、亞洲人口協會秘書長（2014-2017 ）、防止學生自殺委員會主席（2016）、人口政策



指導委員會委員（2012-2013）、國際預防自殺協會副主席（2009-2013），並香港特別行政

區政府中央政策組織副會員（ 2014-2016）。他的成就被肯定亦獲獎無數，包括 2023 康復國

際百週年獎 ．2021 年獲《南華早報》和信和集團頒發香港精神獎、2020 年獲大學教育資助委

員會頒發人文學及社會科學傑出學者獎、2019 年澳中校友獎（研究）、2017 年香港特別行政

區政府頒發的榮譽勳章、2012 年獲 IASP 頒發 Stengel 研究大獎、2009、2011 和 2017 年均獲

香港大學頒發傑出研究生導師獎及傑出研究員獎，2008 年獲 La Trobe 大學頒發傑出校友獎等。

他發表了超過 500 多篇與人口健康和預防自殺有關的學術文獻。他的著作有《香港貧窮問題

真相（第三版）》、《願陪着你：從遺書中尋找預防自殺的啟示 》、《香港貧窮問題真相

（增訂版）》。 


